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§ 1 
Fastställande av föredragningslista 
Skolnämnden fastställer utsänd föredragningslista med tillägg att inlämnat 
nämndinitiativ från Sofia Paulsson (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya Hulusjö 
(KD) behandlas under punkt 13 övrigt. 
 
 

§ 2 
Förvaltningschefen informerar 

• Ekensbergsskolan 
• Åtgärder ekonomi 
• Trygghetsarbete i Solna stad 
• Byte av system för sammanträdeshandlingar 
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§ 3 
Öppnande av Bergshamraskolans högstadium (SKN/2024:2) 
 

Beslut 
Skolnämnden beslutar om att öppna Bergshamraskolans högstadium med start hösten 
2025 med årskurs 7 och ger förvaltningen i uppdrag att ta fram en genomförandeplan 
och en barnkonsekvensanalys. 
 
Sammanfattning 
Skolnämnden ger förvaltningen i uppdrag att ta fram en genomförandeplan för att 
öppna Bergshamraskolans högstadium med start hösten 2025. Planen ska redovisas till 
nämnden i april. 
 
Genomförandeplanen ska innehålla  
- en plan för hur skolan ska profilera sig för att attrahera och upprätthålla en 

elevpopulation motsvarande minst två parallellklasser. För att inhämta underlag för 
hur skolan ska profilera sig för att attrahera elever ska bland annat en kartläggning 
av utbudet av grundskolor i närområdet genomföras. Vårdnadshavare till elever på 
skolan samt vårdnadshavare i Bergshamra som inte valt Bergshamraskolan ska 
också tillfrågas om vilka krav och förväntningar de har på ett nyöppnat 
högstadium. för sina barn.  
 

- vilka krav som kommer att ställas på högstadieskolans lokaler och skolgård utifrån 
val av organisation, arbetssätt och eventuell profil 

 
- en utredning av högstadieskolans ekonomiska förutsättningar under 

uppbyggnadsfasen 
 
  
En barnkonsekvensanalys ska genomföras, och redovisas till nämnden i april, där 
nuvarande elever på Bergshamraskolan tillfrågas om krav och förväntningar på 
högstadiet och eventuell påverkan på befintligt låg- och mellanstadium.  
 
Yrkanden 
Eva Eriksson (S) föreslår att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Nataliya Hulusjö (KD) föreslår i första hand att skolnämnden återremitterar ärendet 
enligt motivering i bilaga 1 och i andra hand att skolnämnden beslutar att avslå 
förvaltningens förslag. 
 
Sofia Paulsson (M) och Marcus Willershausen (L) föreslår att skolnämnden 
återremitterar ärendet enligt motivering i bilaga 2. Om förslag till återremiss faller 
föreslår Sofia Paulsson (M) i andra hand att skolnämnden beslutar att avslå 
förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns fyra slag till beslut varav ett förslag, förslag om 
avslag, är ett andrahandyrkande om förslag om återremiss faller: 
Förvaltningens förslag 
Återremiss enligt bilaga 1. 
Återremiss enligt bilaga 2. 
Avslag till förvaltningens förslag 

Ordförande frågar först om ärendet ska avgöras vid dagens sammanträde eller om 
ärendet ska återremitteras och konstaterar att ärendet ska avgöras vid dagens 
sammanträde och att därmed båda förslagen om återremiss fallit. 

Ordföranden konstaterar därefter att två förslag till beslut återstår: 
Förvaltningens förslag 
Avslag till förvaltningens förslag 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att skolnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer 
Sofia Paulsson (M) och Marcus Willershausen (L) reserverar sig mot beslutet enligt 
bilaga 3.  

Nataliya Hulusjö reserverar sig mot beslutet enligt bilaga 4. 
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§ 4 
Svar på nämndinitiativ från Nataliya Hulusjö (KD) om att 
redovisa externa konsulter (SKN/2023:1037) 
 

Beslut 
Skolnämnden förklarar nämndinitiativet besvarat.  
 
Sammanfattning 
Vid skolnämndens sammanträden den 14 september 2023 inkom Nataliya Hulusjö 
(KD) med ett nämndinitiativ gällande avtal med externa konsulter. Skolnämnden tog 
emot nämndinitiativet och gav förvaltningen i uppdrag att besvara det. 
 
Av nämndinitiativet framgår sammanfattningsvis ett intresse för vilka externa konsulter 
barn- utbildningsförvaltningen har avtal med. Detta för att få en insyn i vilken typ av 
konsulter som anlitas, vilken typ av arbete som utförs, längden på avtalen, vilka typer av 
pedagogik som används inom ramen för dessa konsulttjänster. Där det är möjligt att 
utvärdera ska även utfallet av konsulttjänsterna presenteras. Det framgår vidare ett 
önskemål om en redovisning av vilka externa konsulter som barn- och 
utbildningsförvaltningen har avtal med, hur länge deras avtal gäller, vilka typer av 
tjänster dessa förmedlar och där det är möjligt utfallet av anlitade tjänster, och hur 
mycket de har fakturerat under åren 2020, 2021 och 2022. Kostnader för 
konsulttjänster och inhyrdpersonal för åren 2020 – 2022 framgår av barn- och 
utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-11-30. 
 
Barn- och utbildningsförvaltningen har avtal gällande inhyrd personal, 
bemanningstjänster för pedagogisk personal. Det finns idag avtal med tre olika 
leverantörer för dessa tjänster; People Productions Sweden AB, Humly Edtech AB och 
BILDA personalmäklarna i Stockholm AB, alla tre avtalen går ut 2024-10-23. Utöver 
dessa avtal har barn- och utbildningsförvaltningen ett avtal gällande undersökningar 
och enkäter för skolan med företaget Origo Group Sverige AB som går ut 2024-02-28.  
 
Utöver detta har staden ett antal avtal gällande konsulter som barn- och 
utbildningsförvaltningen har använts sig av, främst tolk och översättningstjänster, it-
konsulter samt lokalplaneringskonsult. Det finns även lokala avtal gällande inhyrd 
personal med AIK fotboll och AIK ishockey som tecknats av Tallbackaskolan för 
fotbollsklasserna och Solna gymnasium för Nationellt godkänd idrottsutbildning (NIU). 
 
I barn- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 2023-11-30 finns även 
redovisat samtliga leverantörer med antal fakturor och belopp gällande 
konsultkostnader och inhyrd personal för åren 2020–2022.  
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§ 5 
Yttrande över motion av Samuel Klippfalk (KD) och Nataliya 
Hulusjö (KD) om att motverka antisemitism genom ökad 
kunskap (SKN/2023:906) 
 

Beslut 
Skolnämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämnar det till 
kommunstyrelsen.  
 
Sammanfattning 
Samuel Klippfalk (KD) och Nataliya Hulusjö (KD) har till kommunfullmäktiges 
sammanträde den 19 juni 2023 inkommit med en motion om att motverka antisemitism 
genom ökad kunskap. 
 
I motionen yrkas att det  
att Solna stad tar initiativ till att arrangera en utställning där det judiska livet 
uppmärksammas och därigenom motverkar antisemitism. 
att Solna stad tar initiativ till att alla elever i årskurs 6 årligen besöker Judiska museet. 
 
I läroplan (Lgr22) anges att skolan ska främja förståelse för andra människor och 
förmåga till inlevelse. Utbildningen ska präglas av öppenhet och respekt för människors 
olikheter. På Solna stads skolor pågår ständig ett arbete för att motverka alla former av 
diskriminering och kränkningar precis som läroplanen fastställer. Intolerans, förtryck 
och våld, till exempel rasism, sexism och hedersrelaterat våld och förtryck, förebyggs 
och bemöts med kunskap och aktiva insatser.  
 
Solna stads skolor arbetar utifrån Skolverkets samlade material för att identifiera, 
bemöta och undervisa om antisemitism. Det digitala materialet "Antisemitism -då och 
nu" består av åtta delar och en lärarhandledning. Material innefattar bland annat 
definitionen av antisemitism, presenterar forskningsbaserade kunskaper både historiskt 
och i nutid, undervisning om förintelsen och informationssökning och källkritik. 
Materialet är av ämnesövergripande karaktär och passar i fler olika ämnen och 
förvaltningen bedömer att det är ett heltäckande material som motsvarar Judiska 
museets olika skolprogram.   
 
Därmed anser förvaltningen motionen vara besvarad.  
 
Yrkanden 
Eva Eriksson (S) föreslår att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Nataliya Hulusjö (KD) föreslår att skolnämnden föreslår att bifalla motionen enligt eget 
förslag i bilaga 5. Sofia Paulsson (M) och Marcus Willershausen (L) ansluter sig till 
förslaget. 
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Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Nataliya Hulusjös (KD) förslag enligt bilaga 5 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att skolnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Reservationer 
Nataliya Hulusjö (KD) och Sofia Paulsson (M) reserverar sig till förmån för Nataliya 
Hulusjös förslag i bilaga 5.  
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§ 6 
Yttrande över motion av Samuel Klippfalk (KD) om att Solna 
ska utöka föräldrautbildningen (SKN/2023:1221) 
 

Beslut 
Skolnämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget och överlämnar det till 
kommunstyrelsen.  
 
Sammanfattning 
Samuel Klippfalk (KD) inkom med rubricerad motion.  
 
Det finns idag ett flertal utbildningar och andra insatser som syftar till att stödja 
vårdnadshavare i sin roll. De insatser som är riktade till föräldrar ligger ofta i 
Socialnämndens regi. 
Barn och utbildningsförvaltningen (BUF) samarbetar med Socialförvaltningen gällande 
Komet. BUF ansvarar för information och ansökningar på hemsidan. 
Föräldrautbildningen Komet står för kommunikationsmetod och är till för föräldrar 
som har barn i åldersgruppen 3–11 år och som vill hantera bråk och konflikter mer 
framgångsrikt. Kurser i Komet hålls på kvällstid för att möta föräldrarnas behov. 
Kurserna utvärderas och synpunkter inhämtas från föräldrarna som deltar.  

Socialförvaltningen erbjuder även Funktionell Familjeterapi (FFT). Samtalsserie för 
familjer med ungdomar i åldrarna 11-18 år som visar ett normbrytande beteende 
ABC, är en annan insats som erbjuds för barn i åldrarna 3–12 år. Insatsen erbjuds på 
BVC och är ursprungligen en samverkan mellan Barn- och utbildningsförvaltningen, 
BVC och Socialförvaltningen. Även Lilla ABC för barn 0–2 år erbjuds i samverkan 
mellan Socialförvaltningen och BVC samt ingår i en forskningsstudie vid Karolinska 
Institutet.  
 
Trygghetsfrågan har blivit en mycket aktuell fråga som påverkar barn och unga mycket. 
Gängkriminalitet, droger och våld finns idag allt för nära barn och unga. Det är då 
viktigt att vuxna kan kliva in med kunskap och handlingskraft för att upptäcka och 
motverka detta. Solna stad har därför i samverkan med andra myndigheter och aktörer 
tagit fram en film, ”Skydda och Stärka” som kan användas för att öka kunskapsnivån 
och handlingskraften hos vårdnadshavare och andra vuxna. 
 
Yrkanden 
Eva Eriksson (S) föreslår att skolnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Nataliya Hulusjö (KD) föreslår att skolnämnden föreslår att bifalla motionen enligt 
bilaga 6.  
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut: 
Förvaltningens förslag 
Nataliya Hulusjös (KD) förslag enligt bilaga 6 



SOLNA STAD Protokoll 2024-02-08 
SID 10 (14) 

Signatur 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och konstaterar att skolnämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer 
Nataliya Hulusjö (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag i bilaga 6. 
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§ 7 
Ledningssystem och Patientsäkerhetsberättelse inom 
Elevhälsans medicinska insatser i Solna stads kommunala 
skolor (SKN/2024:17) 
 

Beslut 
Skolnämnden godkänner ledningssystem för år 2024 för elevhälsans medicinska 
insatser. 
 
Skolnämnden godkänner patientsäkerhetsberättelser för år 2023. 
 
Sammanfattning 
Ledningssystemet visar kommande års planering och övergripande mål för del 
medicinska elevhälsoarbetet. 
 
En patientsäkerhetsberättelse visar föregående års arbete och kommande års 
aktivitetsmål för medicinska verksamheter. Dokumenten lyfts för godkännande i 
februaris nämnd. Enligt 3 kap §10 i Patientsäkerhetslagen ska vårdgivare senast den 1 
mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse. Det ska vara en sådan 
detaljeringsgrad att det går att bedöma hur det systematiska patientsäkerhetsarbetet har 
bedrivits i verksamheten (SOSFS 2011:9 7 kap §3). Skolnämnden är vårdgivare för 
elevhälsans medicinska insats och psykologernas medicinska verksamhet.  
 
Vårdgivaren har ett tydligt ansvar att bedriva ett systematiskt säkerhetsarbete samt att 
arbeta förebyggande och hälsofrämjande enligt SOSFS 2011:9 och SFS 2010:659 för att 
förhindra vårdskador. Inspektion för vård och omsorg (IVO) är kontrollmyndighet. 
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§ 8 
Årsredovisning 2023 (SKN/2022:1) 
 

Beslut 
Skolnämnden tar del av årsredovisning 2023. 
 
Sammanfattning 
För att förhindra att barn och unga dras in i kriminalitet och normbrytande beteende 
togs under hösten ett initiativ att producera en kunskapsfilm till vårdnadshavare och 
andra vuxna som arbetar med barn och unga. I filmen deltar personal från flera olika 
myndigheter, organisationer och förvaltningar utifrån olika perspektiv i det 
förebyggande trygghetsarbetet. Filmen ska visas för personal och vårdnadshavare i 
Solna Stad under februari månad 2024. 
 
Som en ytterligare åtgärd för att stärka det förebyggande arbetet för att förhindra att 
ungdomar hamnar i kriminalitet, rekryteras till kriminella gäng och/eller inleder 
missbruk, initierades under hösten ett samarbete mellan skola, socialtjänst, polis och 
fritid, enligt modellen SSPF. 
 
Under hösten startade även ett skolsocialt team kopplat till en av stadens grundskolor. 
Teamet består av personal från både skola och socialtjänsten och syftet med teamet är 
att förbättra tryggheten och studieron på skolan samt att öka elevernas närvaro i skolan 
genom tidiga samordnande insatser. 
 
Utifrån ändringarna i skollagen bytte Solna grundsärskola och Solna gymnasiesärskola 
namn till Solna anpassad grundskola och Solna anpassad gymnasieskola. Namnbytet 
gäller från den 2 juli 2023. 
 
Hösten 2022 beslutade skolnämnden att återöppna Skytteholmsskolans mellanstadium. 
Införandet av årskurs 4–6 sker stegvis och i augusti startade två klasser i årskurs 4. För 
att ta del av medborgares åsikter om skola på Tallbackatomten genomfördes en 
medborgardialog och en enkät i juni. Under hösten har förberedelser och 
informationsinsatser gällande den nya skolan i Järvastaden som öppnar hösten 
2024 genomförts. 
 
Elevresultaten för årskurs 9 på Solnas kommunala skolor visar på en förbättring jämfört 
med föregående läsår. Andelen elever som uppnått betygskriterierna i alla ämnen har 
ökat jämfört med föregående år. Även det genomsnittliga meritvärdet har ökat. Elever 
med behörighet till yrkesprogram har sjunkit något jämfört med föregående år. 
 
Svarsfrekvensen på elevenkäten ligger på motsvarande nivå som föregående år för båda 
årskurserna. Resultatet för årskurs 5 visar att 80 procent av eleverna i kommunala 
skolor svarat att de känner sig trygga i skolan, vilket är lägre än föregående år. Resultatet 
för elever i årskurs 8 ligger på samma nivå som föregående år. Trygghet och studiero är 
fortsatt ett utvecklingsområde för verksamheten. 
Skolnämnden har två nämndmål och två uppdrag. Båda nämndmålen, "Utbildningen 
ska leda till goda kunskapsresultat och till att varje elev är väl förberedd för vidare 
studier eller yrkeslivet" och "Utbildningen ska vara tillgänglig och anpassas efter alla 
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elevers förutsättningar", uppfylls till stor del i år.  
 
Uppdraget att revidera skolförsörjningsplanen är slutfört och redovisat för nämnden 
och kommunstyrelsen. Uppdraget att tillsammans med förskolenämnden och tekniska 
nämnden utreda förutsättningarna för att etablera fler tillagningskök i Solnas skolor och 
förskolor är också slutfört. 
 
Verksamhetens nettokostnad för året är 1 059,5 mkr, vilket är 16,6 mkr (1,6 %) 
högre än budgeterad nettokostnad. Avvikelsen mot budget beror främst på högre 
personalkostnader i verksamheten och högre kostnader för köp av huvudverksamhet, 
bidrag till friskolor och andra kommuner, för grundskolan och gymnasieskolan. De 
ökade personalkostnaderna beror till största del på att flera av grundskolans enheter 
inte lyckats anpassa verksamheten till de nya förutsättningarna med ett minskat antal 
elever. Jämfört med föregående år är nettokostnaden 88,0 mkr (9,1 %) 
högre. Avvikelsen från föregående år förklaras främst av volym- och kostnadsökningar 
som också kompenserats för i nämndens ram.  
 
Helårsprognosen per augusti visade en budget i balans och utfallet för året visar en 
negativ avvikelse om 16,6 mkr jämfört med prognos. 
 
Nämnden har inget investeringsutfall för året vilket stämmer väl med helårsprognosen i 
delårsrapporten. Avvikelsen mot budget beror på att nämnden inte har haft något 
anskaffningsbehov av inventarier under året som klassas som en investeringsutgift.  
 
Yttrande 
Sofia Paulsson (M) och Marcus Willershausen (L) lämnar gemensamt yttrande enligt 
bilaga 7. 
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§ 9 
Anmälan av delegationsbeslut 
Skolnämnden tar del av följande delegationsbeslut: 
SKNdel/2023 §§ 340–353 
SKNdel/2024 §§ 1–9 
 
Skolnämnden tar del av följande delegationsbeslut om skolskjuts: 
2023/00166, 00203–00214 
2024/00002–00006, 00009–00019, 00021 
 

§ 10 
Anmälan av post- och ärendelista 
Skolnämnden tar del av post- och ärendelista. 
 
 

§ 11 
Övrigt (SKN/2024:95) 

Nämndinitiativ från (M) (L) (KD) om fullständig redovisning 
av årsredovisning 2023 på enhetsnivå samt varje skolas 
åtgärdsplan (SKN/2024:95) 
 
Beslut 
Skolnämnden beslutar att nämndinitiativet får lämnas och tar emot det för beredning. 
 
Sammanfattning 
Sofia Paulsson (M), Marcus Willershausen (L) och Nataliya Hulusjö (KD) lämnar ett 
gemensamt nämndinitiativ om att skolnämnden ska få en fullständig redovisning av 
årsredovisning 2023 på enhetsnivå samt av varje skolas åtgärdsplan enligt bilaga 8. 
 

 
 



Solna den 08 februari 2024 
SKN 05 Öppnande av Bergshamraskolans högstadium 

SKN/2024:2 

Yrkande 

I Kristdemokraternas skola hålls ingen elev tillbaka och ingen lämnas efter. Solnas skolor ska vara 
attraktiva och trygga och leverera på sitt huvuduppdrag: att rusta eleverna för framtiden genom goda 
skolresultat. 

Så sent som i november förra året antogs en skolförsörjningsplan enligt vilken ett högstadium i en 
kommunal skola i Solna bör ha fyra paralleller (100 elever); detta för att uppnå en robust organisation 
med hög kvalitet i verksamheten. I den nyantagna planen står följande: ”Det finns inget behov av ökad 
skolkapacitet i norra Solna totalt sett, däremot finns obalanser inom området”. Vidare står det också att 
”Elevunderlaget i Bergshamra gör att det är en utmaning att skapa en ekonomiskt och kvalitetsmässigt 
hållbar organisation”. 

Enligt inriktningsbeslutet till detta ärende är dock målet ändrat till att ”upprätthålla en elevpopulation 
motsvarande minst två parallellklasser”. Inriktningsbeslutet klargör inte om ”obalansen” i norra Solna 
kommer att förbättras med hjälp av en öppning av Bergshamraskolans högstadium. 

Alla beslut om Solnas skolor måste fattas utifrån seriösa och sakliga grunder. Sådana grunder finns dock 
i nuläget inte utan nämnden förväntas fatta beslut utifrån ett knapphändigt underlag som lovar att vi blir 
presenterade en genomförandeplan och en barnkonsekvensanalys om några månader. En sådan ordning 
är fel eftersom dessa underlag måste finnas att tillgå för nämnden innan beslut i frågan tas. 

Anledningen till att Bergshamraskolans högstadium lades ner var förvaltningens bedömning om 
otillräckligt underlag för att driva skolan. Visar de nya underlagen att läget har förändrats och att en 
robust organisation med hög kvalitet i verksamheten går att säkerställa, kommer vi självklart välkomna 
en öppning av Bergshamraskolans högstadium. 

Med anledning av ovan yrkar jag 
Att beslut om öppnande av Bergshamras högstadium återremitteras så att slutsatser från 
genomförandeplan samt barnkonsekvensanalys kan beaktas innan beslut fattas. 

Nataliya Hulusjö 
Kristdemokraterna 

Bilaga 1 till SKN/2024-02-08 §3



Skolnämnden, 2024-02-08  SKN/2024:2 

Ärende 5, Bergshamraskolans högstadium 

Återremiss 
Solna ska ha attraktiva och trygga skolor med fokus på kunskapsuppdraget och att eleverna når 
goda skolresultat. Därför är det viktigt att vi bygger långsiktiga och hållbara skolorganisationer 
som kan arbeta för detta. 

Moderaterna och Liberalerna ser positivt på att en barnkonsekvensanalys och en 
genomförandeplan ska tas fram avseende Bergshamraskolans öppnande.  

Vi vill även att genomförandeplanen kompletteras med en åtgärdsplan för hur man ska säkra 
kvaliteten i undervisningen då förvaltningen förespråkar tre eller fyra paralleller i högstadiet för 
att säkerställa kvaliteten. Vidare behövs en prognos av elevflödena samt en redogörelse för hur 
skolan ska upprätthålla kvalitet även om man inte lyckas fylla klasserna i högstadiet enligt plan. 

Vi anser även att samtligt underlag ska vara nämnden tillhanda innan beslut om högstadium 
fattas. 

Därför föreslår vi: 

att beslut om öppnande av Bergshamras högstadium återremitteras till dess att nämnden fått ta 
del av genomförandeplanen och barnkonsekvensanalysen. 

att genomförandeplanen kompletteras med åtgärdsplan för att säkerställa kvalitet i skolan. 

att genomförandeplanen kompletteras med en prognos kring var eleverna förväntas komma 
(andra kommuner eller andra skolor i Solna). 

att genomförandeplanen kompletteras med hur kvalitet ska upprätthållas om man landar i att det 
långsiktigt inte kommer gå att fylla skolan med två paralleller på högstadiet. 

Sofia Paulsson Marcus Willershausen 
Moderaterna  Liberalerna  

Bilaga 2 till SKN/2024-02-08 §3



Skolnämnden 

8 februari 2024 

Reservation 

Ärende 5: Bergshamraskolans högstadium 

Med anledning av att Moderaternas och Liberalernas gemensamma yrkande om återremiss inte 
bifölls reserverar vi oss mot den politiska majoritetens (S, V, MP och C) beslut att utan utredning 
eller analys öppna högstadium på Bergshamraskolan höstterminen 2025. M och Ls gemensamma 
förslag innebar att ge förvaltningen i uppdrag att ta fram en genomförandeplan med åtgärdsplan 
för att säkerställa kvalitet i skolan och därefter fatta eventuella beslut om öppnande. Eftersom det 
redan i dagsläget finns ett stort platsöverskott i Solnas skolor innebar vårt förslag också att ta 
fram en prognos kring var eleverna förväntas komma ifrån (andra kommuner eller andra skolor i 
Solna) och hur kvalitet ska upprätthållas om man landar i att det långsiktigt inte kommer gå att 
fylla skolan med två paralleller på högstadiet. 

Dessutom framkom det under nämnden att Bergshamraskolan är en av de skolor som gör 
ekonomiskt underskott. Därför är det också mycket väsentligt att det i samband med utredningen 
också görs en noggrann budget och ekonomisk analys. 

Den politiska majoritetens beslut är oansvarigt, populistiskt och saknar konsekvensanalyser. 
Därför reserverar vi mot beslutet. 

Solna 2024-02-08 

Sofia Paulsson Marcus Willershausen 
Moderaterna  Liberalerna  

Bilaga 3 till SKN/2024-02-08 §3



Solna den 08 februari 2024 
SKN 05 Öppnande av Bergshamraskolans högstadium 

SKN/2024:2 

Reservation 

Anledningen till att Bergshamraskolans högstadium lades ner var förvaltningens bedömning om 
otillräckligt underlag för att driva skolan.  

Nämnden förväntades idag fatta beslut utifrån ett knapphändigt underlag som lovar att vi blir 
presenterade en genomförandeplan och en barnkonsekvensanalys om några månader. Det är en omvänd 
ordning att fatta beslut innan erforderliga underlag finns tillgängliga för nämnden. Därför lämnade vi in 
ett återremissyrkande. 

Visar de nya underlagen att läget har förändrats och att en robust organisation med hög kvalitet i 
verksamheten går att säkerställa, kommer vi självklart välkomna en öppning av Bergshamraskolans 
högstadium. 

Nataliya Hulusjö 
Kristdemokraterna 

Bilaga 4 till SKN/2024-02-08 §3



Solna den 08 februari 2024 
SKN 07 Yttrande över motion av Samuel Klippfalk (KD) och 

Nataliya Hulusjö (KD) om att motverka antisemitism genom ökad kunskap 
SKN/2023:906 

Yrkande 

Kristdemokraterna lämnade in en motion om att bekämpa antisemitism genom ökad kunskap i juni 2023. 
Den visade sig vara smärtsamt aktuell när Hamas utförde en storskalig terrorattack mot Israel den 7 
oktober 2023, där över 1200 civila israeler mördades. 

Det var svårt att begripa att terrorhandlingen faktiskt firades av exilpalestinier i europeiska städer, även 
i Sverige och Stockholm. Notera att dessa manifestationer ägde rum innan Israel invaderade Gazaremsan 
som svar på attackerna utförda den 7 oktober. Sedan dess har det rapporterats om antisemitiska slagord 
på de flertal propalestinska demonstrationer som anordnats de senaste månaderna runtom i Sverige. 

Sedan Hamas attack har anmälningar om hets mot folkgrupp med antisemitiska motiv ökat med nästan 
50 procent. En skarpladdad handgranat kastades över staketet till Israels ambassad under förra veckan, 
ett attackförsök som nu utreds som terror. I veckan avslöjades att ett iranskt agentpar planerat mord på 
Judiska centralrådets ordförande samt två andra svenska judar. 

Antisemitismen är återigen i hög grad levande i vårt land. Kristdemokraterna anser att fler goda initiativ 
behövs för att höja kunskap och förändra beteende och här kan Solna vara en förebild. Skolverkets 
samlade material för att identifiera, bemöta och undervisa om antisemitism bör därför kompletteras med 
att Solna tar initiativ till en utställning där det judiska livet uppmärksammas samt att alla elever i årskurs 
6 årligen besöker Judiska museet i Stockholm. 

Med anledning av ovan yrkar jag 
Att skolnämnden bifaller motionen. 

Nataliya Hulusjö 
Kristdemokraterna 

Bilaga 5 till SKN/2024-02-08 §5



Solna den 08 februari 2024 
SKN 08 Yttrande över motion av Samuel Klippfalk (KD) 

om att Solna ska utöka föräldrautbildningen 
SKN/2023:1221 

Yrkande 

Förvaltningen gör en summering över alla utbildningar och insatser som idag finns för att stödja 
vårdnadshavare i deras roll. Det är glädjande att så många bra insatser erbjuds till föräldrar i Solna. Ett 
exempel är Solnas nya film ”Skydda och Stärka”, som undervisar föräldrar i hur man motverkar att barn 
drabbas av gängkriminalitet, droger och våld; den är en utmärkt och värdefull satsning som samtliga 
föräldrar i Solna – även de med barn i skolor utanför Solna– bör ges möjlighet att se. 

Samtidigt saknar Solna fortfarande ett antal av de utbildningar och insatser som vi kristdemokrater lyfte 
i den ursprungliga motionen. 

KD ser fortfarande att det finns en lucka för familjer med barn i åldrarna 12-18 år. Förvaltningen 
hänvisar till Funktionell Familjeterapi (FFT) för familjer med ungdomar med normbrytande beteende, 
men vi vill att det även ska finnas ett utbud till familjer med ungdomar utan ovan problematik. Som 
tonårsförälder kan man känna behov att prata med andra föräldrar om strategier för att hjälpa barnen 
hantera samhället, teknikutvecklingen, med mera. 

Det är bra att kurserna i Komet hålls på kvällstid, men vi anser att det finns ett behov av att erbjuda 
utbildningar under sommartid så att föräldrar får fler möjligheter att delta i lugn och ro. Det finns även 
en poäng att genomföra den allmänna utbildningen i skolans regi, så att den inte upplevs som utpekande. 

I motionen lyfte vi fram att Komet var fullbokat för hösten 2023. De nya utbildningsgrupperna som 
träffas under våren 2024 är också redan fullbokade. Kristdemokraterna vill att familjer som aktivt går 
in på hemsidan och letar efter information också hittar tider. Utbudet av föräldrastöd ska matcha 
efterfrågan. 

Kristdemokraterna vill också understryka värdet av ett familjestödsprogram som riktar sig specifikt till 
utrikesfödda föräldrar, likt det som finns i Stockholms stad. 

Med anledning av ovan yrkar jag 
Att skolnämnden bifaller motionen. 

Nataliya Hulusjö 
Kristdemokraterna 

Bilaga 6 till SKN/2024-02-08 §6



SKN/2022:1 Skolnämnden, 2024-02-08  

Ärende 10, Årsredovisning 2023 

Yttrande 
Det är med stor oro som vi tar del Skolnämndens årsredovisning för 2023. 

Trots ”historiska satsningar” och ”rekordhöjningar av skolpengen” så visar skolnämnden på ett 
negativt resultat med 16,6 miljoner på totalen och både grund- och gymnasieskolan går med 
underskott. 

Moderaterna och Liberalerna vill liksom den styrande majoriteten att skolorna ska få ökade 
resurser, men vi ser att det måste gå hand i hand med ett ökat systematiskt kvalitetsarbete för att 
säkerställa att pengarna går till rätt saker och bidrar till uppdraget att fler barn ska klara skolan.  

När man även, trots dessa stora resurstillskott, gör ett negativt resultat då måste Skolnämnden, 
som ansvarig nämnd, få ta del varje enskild skolas resultat samt de åtgärdsplaner som skolorna 
har för att vända den negativa trenden. 

Sofia Paulsson Marcus Willershausen 
Moderaterna  Liberalerna  

Bilaga 7 till SKN/2024-02-08 §8



Skolnämnden, 2024-02-08 

Ärende 13, Övrigt

Nämndinitiativ 

Det är med stor oro som vi tar del Skolnämndens årsredovisning för 2023. 

Trots att nämnden fått stora ekonomiska tillskott och en höjning av skolpengen gjorts så visar 
skolnämnden ett negativt resultat med 16,6 miljoner på totalen och både grund- och 
gymnasieskolan går med underskott. 

Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna vill liksom den styrande majoriteten att 
skolorna ska få ökade resurser, men när man gör resursökningar av denna grad så måste detta gå 
hand i hand med ett stärkt kvalitetsarbete för att säkerställa att pengarna går till rätt saker och 
bidrar till uppdraget att fler barn ska klara skolan. 

När man även, trots dessa stora resurstillskott, gör ett negativt resultat så måste det finnas en 
transparens kring lägesbilden inklusive hur skolornas åtgärdsplaner ser ut för att vända denna 
otroligt oroväckande utveckling. 

Med anledning av detta föreslår vi: 
Att Skolnämnden får en fullständig redovisning av resultatet på enhetsnivå (både grund- och 
gymnasium). 

Att Skolnämnden får en fullständig redovisning av varje skolas åtgärdsplan för att vända de 
negativa resultaten. 

Sofia Paulsson Marcus Willershausen Nataliya Hulusjö 
Moderaterna Liberalerna Kristdemokraterna 

Bilaga 8 till SKN/2024-02-08 §11
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